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    Protokół nr 11/2019 
 

z posiedzenia Komisji Kultury i Ochrony Zabytków, które odbyło się w dniu                                  

26 listopada 2019 r. w godz. od 16.30 do 19.00 w Zespole Szkół Plastycznych przy  

ul. Westwalewicza 6 w Tarnowie. 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji: Marek Ciesielczyk, Agnieszka 

Danielewicz, Krzysztof Janas, Kinga Klepacka i Krystyna Mierzejewska /lista obecności zał. 

nr1 niniejszego protokołu/. 

Na posiedzenie przybyli również /zał. nr 2/: 

1. Janusz Jędrzejczyk – dyrektor Zespołu Szkół Plastycznych 

2. Marcin Sobczyk – dyrektor Wydziału Kultury 

3. Andrzej Zając – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 

4. Stanisław Klimek – radny  

5. Anna Krakowska – radna  

Zebrani spotkali się w jednej z sal lekcyjnych Zespołu Szkół Plastycznych. Przewodniczący 

Komisji Pan Marek Ciesielczyk serdecznie wszystkich powitał, następnie przypomniał temat 

porządku posiedzenia.  

Ponieważ nikt z zebranych nie wniósł zastrzeżeń do porządku obrad Komisji, przystąpiono  

do jego  realizacji /zał. nr3/ w wersji poniżej.  

 

Przyjęty porządek obrad:  

1. Dyskusja na temat wniosków do projektu budżetu Miasta na 2020 r. 

2. Analiza porównawcza finansowania instytucji kultury w Tarnowie i w innych 

porównywalnych miastach. 

3. Opiniowanie materiałów sesyjnych. 

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Ad. 1. Dyskusja na temat wniosków do projektu budżetu Miasta na 2020 r.  

 

Celem spotkania było wypracowanie wniosków do budżetu Gminy Miasta Tarnowa na 

2020 rok. Przewodniczący poprosił o przedstawienie swoich propozycji wniosków: 

Wnioski radnej Agnieszki Danielewicz:  

1/ Zmniejszenie o 300.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”.  

Zwiększenie o 300.000,00  (dział 921, rozdział 92106, paragraf 2480) – Dotacja podmiotowa         

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury: dla Tarnowskiego Teatru na bieżącą 

działalność. 

 
1Lista obecności członków Komisji 
2Lista obecności przybyłych gości 
3Porządek obrad 
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Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

2/ Zmniejszenie o 100.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”.  

Zwiększenie o 100.000,00 (dział 921, rozdział 92106, paragraf 2480) – Dotacja podmiotowa  

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury: dotacja celowa dla Tarnowskiego Teatru na 

Ogólnopolski Festiwal Komedii „Talia”. 

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

3/ Zmniejszenie o 30.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”  

Zwiększenie o 30.000,00 (dział 921, rozdział 92110, paragraf 2480) – Dotacja podmiotowa  

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury: dla Biura Wystaw Artystycznych na koszty 

utrzymania. 

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

4/ Zmniejszenie o 100.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”.  

Zwiększenie o 100.000,00 (dział 921, rozdział 92110, paragraf 2480) – Dotacja podmiotowa  

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury: dotacja celowa dla Biura Wystaw 

Artystycznych na programy artystyczno-edukacyjne. 

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

5/ Zmniejszenie o 400.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”.  

Zwiększenie o 400.000,00 (dział 921, rozdział 92120, paragraf 4340)  - Ochrona zabytków  

i opieka nad zabytkami: remont dachu Dworu w Jeżowie.  

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Wnioski radnej Kingi Klepackiej:  

1/ Zmniejszenie o 1.000.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6069) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”.  

Zwiększenie o 1.000.000,00 (dział 750, rozdział 75075, paragraf 4300) – Zakup usług 

pozostałych: na promocję zewnętrzną Miasta. 

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
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2/ Zmniejszenie o 100.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”. 

Zwiększenie o 100.000,00 (dział 921, rozdział 92116, paragraf 2480) – Dotacja podmiotowa  

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury: dotacja celowa dla Miejskiej Biblioteki 

Publicznej - wkład własny do zakupu nowości wydawniczych. 

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Wniosek radnego Marka Ciesielczyka:  

1/ Zmniejszenie o 150.000,00 (dział 600, rozdział 60016, paragraf 6057) – Zintegrowany 

produkt turystyczny Subregionu Tarnowskiego „Trasy Rowerowe Pogórza”. 

Zwiększenie o 150.000,00 (dział 921, rozdział 92113, paragraf 2480) – Dotacja podmiotowa  

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury: dotacja celowa dla Tarnowskiego Centrum 

Kultury na uroczystości związane ze świętem Miasta Tarnowa (w tym lokacji Tarnowa). 

Wniosek radnego poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

2/ Zmniejszenie o 100.000,00 (dział 750, rozdział 75023, paragraf 4010) – Wynagrodzenia 

osobowe pracowników. 

Zwiększenie o 100.000,00 (dział 750, rozdział 75075, paragraf 4300)  – Zakup usług 

pozostałych: dotacja celowa na organizację „Forum Gospodarcze Polonii Świata”. 

Wniosek radnego poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

3/ Zmniejszenie o 200.000,00 (dział 750, rozdział 75023, paragraf 4010) – Wynagrodzenia 

osobowe pracowników. 

Zwiększenie o 200.000,00 (dział 750, rozdział 75075, paragraf 4300) – Zakup usług 

pozostałych: dotacja celowa na Centrum Polonii w Tarnowie. 

Wniosek radnego poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Wniosek radnej Anny Krakowskiej:  

1/ Zmniejszenie o 100.000,00 rezerwę ogólną (dział 758, rozdział 75818, paragraf 4810) 

Zwiększenie o 100.000,0 (dział 710, rozdział 71035, paragraf 4270)  – Cmentarze: dotacja 

celowa na renowację muru Starego Cmentarza 

Wniosek radnej poparło 5 członków Komisji, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Wniosek uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Na tym punkt zakończono. 

Ad. 2. Analiza porównawcza finansowania instytucji kultury w Tarnowie i w innych 

porównywalnych miastach. 
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Po kilku słowach wstępu na temat finansowania instytucji kultury Dyrektor Wydziału Kultury 

Pan Marcin Sobczyk przekazał informację, że finansowanie tego działu jest dość 

skomplikowane, ponieważ do całego budżetu przeznaczonego na kulturę przypisane są też 

inwestycje. W mieście budżet „kultury” ze wszystkimi inwestycjami wynosi około 26 mln zł 

(np. z remontem schodów przy ulicy Bernardyńskiej i remontem Parku Strzeleckiego). Zapis 

z punktu widzenia finansów jest poprawny, jednak budżet z zadaniami inwestycyjnymi 

fałszuje zakres finansowania kultury. Pan Dyrektor przekazał, że budżet tworzą również 

dotacje podmiotowe dla instytucji kultury, które pozostają w dziale „Kultura – organizacje 

pozarządowe”.  

Średnia w kraju wydatków na kulturę jednostek samorządu terytorialnego w 2018 r. wyniosła 

około 3,5% (Dyrektor poinformował, że wskaźnik za 2019 r. będzie podany w I kwartale 

przyszłego roku). Jeśli chodzi o strukturę wydatków budżetu Państwa to najwięcej, bo 30 % 

przeznacza się z budżetu na funkcjonowanie muzeów, 22 % na działalność radiową  

i telewizyjną, 11 % na ochronę zabytków i opiekę nad zabytkami oraz 9 % na archiwa.   

Pan Dyrektor powiedział, że wszystkie zestawienia i analizy planu wydatków na kulturę  

i ich wykonanie sporządzone przez samorządy gminne, wsi i miast na prawach powiatów oraz 

wydatki województwa od kilku lat są bardzo podobne (w tym miejscu Dyrektor dokonał 

analizy porównawczej planu i wydatków w wybranych miastach – Komisja prowadziła krótką 

dyskusję w tym temacie).  

Przewodniczący poprosił o informację porównawczą (chodziło mu o wydatki na samą kulturę 

bez inwestycji) – jaki procent stanowiły w ostatnim budżecie wydatki na kulturę w naszym 

mieście i innych miastach. 

Pan Dyrektor Marcin Sobczyk posiłkując się raportem sporządzonym przez Związek Miast 

Polskich przedstawił udział procentowy wydatków na kulturę w budżecie ogólnym, a także 

wskaźniki w przeliczeniu na osobę:  

1/ podobnych wielkościowo miastach powiatowych:  

- Sopot 1247 zł/osobę (w zestawieniu miasto jest na pierwszym miejscu), 

- Frombork 13%, tj. 1.175 zł/osobę 

- Kozienice 11%, 

- Kamień Pomorski 6,93%, 

- Międzyzdroje 5,37%, 

- Tarnów 1,85%, tj. 204 zł/osobę (z 48 badanych miast powiatowych – Tarnów jest na   

37 miejscu). 

2/ w miastach wojewódzkich:   

- Wrocław 6,77%, tj. 831 zł/osobę, 

- Kraków 521 zł/osobę, 

- Opole 425 zł/osobę, 

- Bydgoszcz 181 zł/osobę, 

- Olsztyn 178 zł/osobę (miasto jest na ostatnim miejscu) 

Przewodniczący przypomniał, że dyskusja na temat zwiększenia udziału wydatków 

przeznaczonych na promocję i kulturę odbywała się wielokrotnie podczas poprzednich 

posiedzeń. Nawiązując do przedstawionych wskaźników zastanawiał się, co należy zrobić  
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i jak lobbować „promocję i kulturę”, żeby zwiększyć budżet na jej działalność. Pan 

Przewodniczący wspomniał, że Komisja wystąpiła z wnioskiem o zwiększenie udziału 

wydatków przeznaczonych na promocję i kulturę w ogólnym budżecie Gminy Miasta 

Tarnowa w 2020 r. do wysokości 3 % (tj. „na czystą kulturę, bez inwestycji”).   

W dalszej części tego punktu Komisja dyskutowała na temat przedstawionych przez Pana 

Dyrektora wskaźników. Dyrektor na bieżąco udzielał odpowiedzi.  

Ad. 3. Opiniowanie materiałów sesyjnych. 

Ze względu na brak projektów uchwał wymagających opinii Komisji – Przewodniczący 

zamknął ten punkt posiedzenia.  

Ad. 4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Pan Dyrektor Janusz Jędrzejczyk krótko przypomniał historię powstania Zespołu Szkół 

Plastycznych w Tarnowie. Na prośbę radnych omówił strukturę szkoły, przedstawił 

informacje dotyczące liczby uczniów i zatrudnionych pracowników szkoły oraz wypowiedział 

się na temat ośrodka szkoleniowo-plenerowego w Jeżowie. 

Radni prowadzili krótką dyskusję w tym temacie. Rozmawiano o zabytkowym ośrodku  

w Jeżowie, wspólnie zastanawiano się, jak pozyskać fundusze zewnętrzne, aby obiekt został 

wyremontowany i oddany do użytkowania.  

Uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Po wyczerpaniu porządku obrad – Przewodniczący podziękował Panu Dyrektorowi za 

umożliwienie obrad Komisji w budynku szkoły –  o godz. 19.00 zamknął posiedzenie. 

 

Na koniec Pan Janusz Jędrzejczyk Dyrektor Zespołu Szkół Plastycznych zaprosił wszystkich 

zebranych do obejrzenia prac wykonanych przez młodzież szkoły.  

 

Na tym protokół zakończono. 

       

  

 

            Przewodniczący  

Komisji Kultury i Ochrony Zabytków 

 

    Marek Ciesielczyk 

 

 

 
Protokół sporządziła 

M. Rybarczyk 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Je%C5%BC%C3%B3w_(wojew%C3%B3dztwo_ma%C5%82opolskie)

